

創知中學

多元學習津貼 – 其他課程：資優教育課程

課程評估報告 2020/21 學年

課程	教學目的	目標學生(數量/級別/甄選方式)	修業期/開始日期	學生習作	課程/學生表現評核	財政支出
中國語文-說話能力精英訓練	1 提升尖子學生的說話技巧及信心 2 為尖子學生公開試說話測考作準備	大約 15-20 位中六級學生。 中六級根據中文科去年下學期成績作選拔原則，同學成績在前 20 名及獲老師推薦才可參加	中六級由 2019 年 11 月至 12 月，共 3 節課。	課堂表現作課業評估	<ul style="list-style-type: none"> 學生出席率高，中五及中六學生有 90% 的出席率。 學生大都表現投入，積極練習和發問。 在小組討論中表現自信、話話內容具分析力。 	導師用： \$1,993 影印費用： \$193
English Language - S4-5 High-fliers Speaking Course	<ol style="list-style-type: none"> To strengthen students' speaking and reading skills To prepare for DSE Speaking and reading To apply English as a daily language 	Students who are eligible and have potential to get admitted in local university	<ol style="list-style-type: none"> 15 – 16 July 2021 23 – 26 August 2021 	- Photos and mark sheets of speaking performance for group presentation	<ol style="list-style-type: none"> S5 Students who attended the course performed well. They engaged in the whole learning module and prepared well in the presentation. Most of the S4 students performed well, but some lacked the awareness of elaborating ideas and easily misunderstood the questions. 	\$27,000

English Language-S4-5 High-fliers Writing Course	<ul style="list-style-type: none"> - To strengthen students' writing skills - To prepare for DSE writing 	Students who are eligible and have potential to get admitted in local university	Term 2 (May) 15 students in a class (1 class) (will work with SCMP.)	<ul style="list-style-type: none"> - Writing samples from students - Students attain 90% attendance - Students can attain Level 3 or above in DSE Paper 2 writing 	S5 students learnt writing skills of common writing genres. The tutor from SCMP selected the best two to be published in Young Post.	\$23,500 (total cost: \$38,500; \$23,500 was subsidized by DLG)
數學中六資優高階思維訓練班	從不同角度訓練學生高階思維，提升解難能力。	每級 15~20 人，全級數學成績最前列學生	15 堂，每堂 90 分鐘，共 22.5 小時	學生思維得到提升	鄭翠蘋老師跟進（外聘導師教學）	\$13,050
STEAM AI 智能駕駛初探 (負責人：李偉亮)	認識 AI 智能駕駛原理 認識不同的偵測器、光學雷達 製作智能駕駛車模型	大約 15 人	原定：12/2020-3/2021 因疫情影響，訓練未能開展。	未有。	因疫情影響，訓練未能開展，因此未有學生作品。 *課程延至下學年進行	\$15,456.01 (共購入 5 部 DJI robomaster S1 智能機械人)
聯校課程-體育	提供在相關學習範疇有突出表現	各級 1 位，按同學在中三時於相關範	由 2019 年 9 月至 2022 年 2 月	由課程提供機構佈置及評核	學生的出席率 > 90%	\$8,000

	的學生多元的學習經驗	疇的表現及學習態度作甄選				
聯校課程-日語(其他語言科目)	提供在相關學習範疇有突出表現的學生多元的學習經驗	沒有人數限制，按同學在中三時於相關範疇的表現及學習態度作甄選	由2020年9月至2023年2月	由課程提供機構佈置及評核	學生的出席率 > 90%	\$3,900
其他課程(校外支援課程-大專院校資優課程)	提供在相關學習範疇有突出表現的學生多元的學習經驗	該學習領域/範疇的資優生(10位)院校特別設計及開辦的學分課程。	由2021年7月至2021年8月	由課程提供機構佈置及評核	學生的出席率 > 90%	\$1,800